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Spørgsmål nr. S 1040 fra medlem af Folketinget Karsten Lauritzen 

(V):

”Hvad agter ministeren at gøre for at imødegå det stigende an-
tal af brud mod indrejseforbud, som beskrevet i artiklen »Ud-
viste kriminelle strømmer tilbage«, bragt i Midtjyllands avis 
den 14. februar 2014?”

Svar:

Det er dybt uacceptabelt, at personer, som er udvist af landet og meddelt 

indrejseforbud, rejser ind igen.

Når tallene viser en stigning, kan årsagerne være flere. En årsag kan være, 

at markant flere udlændinge udvises med indrejseforbud end tidligere. En 

anden årsag kan være, at politiet under den nuværende regering har for-

stærket kontrolindsatsen i forhold til ulovlige udlændinge.

Straffen for overtrædelse af indrejseforbud er skærpet flere gange inden for 

de seneste år, senest i 2011, og jeg mener, at strafniveauet med de seneste 

strafskærpelser har fundet et rimeligt niveau. Derfor vurderer jeg heller ik-

ke, at yderligere strafskærpelser er vejen frem.

I stedet finder jeg det vigtigt, at politiet forsætter den styrkede kontrolind-

sats på området. Desuden finder jeg, at det kan være relevant bl.a. at se på 

bødeniveauet i forhold til arbejdsgivere, der bevidst ansætter udlændinge 

uden arbejdstilladelse.


